
NOTAT - Indkomne bemærkninger til Landzonetilladelse til etablering af urnebegravelsesplads/skovgravplads. 

Notatet indeholder et resumé af de bemærkninger der er indkommet i forbindelse med orientering til naboer og øvrige høringsberettigede.

Landzonetilladelsen har været i høring i perioden fra den 8. oktober til den 22. oktober 2018. Ved høringens udløb var der indkommet bemærkninger fra i alt 9 ejendomme:

1. Hagenørvej 37
2. Hagenørvej 40
3. Hagenørvej 59
4. Hagenørvej 22, 24, 33, 49, 50 og 51

Skemaet herunder er suppleret med administrationens indstilling til bemærkningerne. 

Indkomne forslag og bemærkninger (resumé) Vurdering Indstilling

Drift 

Hvem skal stå for drift og vedligeholdelse også efter et eventuel 
salg af skoven?

Efter 10 år er såvel urne som eventuelle navneskilte formuldet, da der kun tillades bio 
nedbrydeligt materiale.
Skulle skoven blive solgt medfølger naturligvis forpligtigelsen til at opretholde 
skovkirkegården 10 år efter den sidste urne nedsættelse.
Fredericia Kommune har det overordnede ansvar og tilsynspligten med 
skovbegravelsespladsen, hvilket medfører at Fredericia Kommune forpagter det 
omtalte stykke skov. 

Ingen ændringer.

Adgangs- og vej forhold
 

1. Hvor vil indgangen til Urnegravpladsen være?
 

2. Bliver nuværende naturstier / ruter i området ved Hagenør 
ændret ved etablering af Urnegravpladsen? 

3. Hagenørvej og Børupskovvej er allerede belastet af store 
trafikmængder på baggrund af Skærbæks 
udvikling/udbygning. 
Vi er bekymret for en yderligere forøgelse af 

1. Indgang til skoven vil ske via den eksisterende natursti.

2. Nej, naturstien og ruter i området ændres ikke.

3. Der er i november 2018 lavet en trafiktælling på Børup Skovvej. Der er talt 93 
biler i døgnet, mod 80 biler i døgnet i 2014. Tællingen viser, at selv om området i 
Skærbæk udvikler sig, er det begrænset hvilken trafikstigning det indebærer. Det 
er ikke Vej og Parks forventning, at etablering af en Skovbegravelsesplads vil 
give anledning til trafikale udfordringer.

Ingen ændringer.
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trafikmængden – med alt for høje hastigheder! 
Vi – beboerne – har flere gange forsøgt at komme i 
dialog med Fredericia Kommune om 
hastighedssænkende foranstaltninger, men uden 
resultat/vilje fra Kommunens side.  

Jagt

1. Der skal vises respekt ved færdsel i området ved jagt og 
skiltning ved jagt i området om at området er lukket pga. 
jagt, skal respekteres.

2. Bliver der taget hensyn til jagt i skoven?

1 og 2 Færdsel i området og på stier vil ske på de betingelser/regelsæt som er 
gældende i dag. Der stilles vilkår om at de gældende betingelser for brug af 
natursti overholdes.

Vilkår indskrives 
i tilladelse.

Parkering

1. Parkering langs Hagenørvej / Børup Skovvej vil give gener 
for beboere på vejene, da vejene i forvejen er meget smalle. 

2. Hvor er der planlagt parkering?

1og 2 Parkering skal foregå på den eksisterende parkeringsplads ved Hagenørvej.
 

Ingen ændringer.

Indretning 

1. Bliver Urnegravpladsen afmærket / indhegnet, herunder 
adgang/stier til gravpladsen? 

2. Vil der opføres nye og flere skilte i området med anvisning 
til Urnegravpladsen,?

1. Nej skovgravpladsen vil ikke blive indhegnet eller afmærket
2. Nej der vil ikke blive opsat nye skilte i området, men da selve 

begravelsespladsen ligger mere end 100 m væk fra trampestien er det muligt 
at der på sigt vil være et behov for et træskilt med en pil i retning af 
begravelsespladsen inde i skoven.

Ingen ændringer.

Støj

Kan der forventes støjgener i forbindelse med en evt. kirkelig 
handling i skoven?

Nej der vil ikke foregå kirkelige handlinger Ingen ændringer.

Affald

Behov for en ekstra skraldespand ved den nuværende p-plads. 
Herunder også hvis påbuddet om ikke at lægge blomster eller 
lign. Ikke overholdes.

Der vurderes ikke at være ændret behov for skraldespande med udgangspunkt i 
landzonetilladelsen.

Ingen ændringer.

Tinglysning



3 / 4

Bliver der tinglyst en servitut på berørte lodsejers jord, om at 
sitene ikke kan lukkes i forbindelse med jagt?

Der vil ikke blive foretaget yderligere tinglysning i forhold til offentlig færdsel. Den 
nugældende tinglysning vil stadig være gældende.

Ingen ændringer.

Afstand til beboelse

Er der taget stilling til, hvor tæt gravstederne vil komme på 
beboelse.

Der vil være mere end 250 meter til nærmeste bolig. Ingen ændringer.

Værditab på naboejendomme

Vil der være værditab på naboejendommene Eventuel værdiforringelse af omkringliggende ejendomme er ikke et hensyn, som 
kommunen lovligt kan inddrage i helhedsvurderingen af projektet

Ingen ændringer.

Dyreliv

1. Vil øget aktivitet i skoven påvirke dyrelivet? Ro til dyrene 
eksempelvis i ynglesæson

2. Ser den øgede trafik som et problem for dyre- og planteliv

1 og 2 Skoven vil stadigvæk fremstå som en naturskov og da der ikke er drevet jagt i 
skoven de sidste 25 år, anses belastningen for at være lavere end hvis der blev drevet 
jagt

Ingen ændringer.

Høringer

1. Er sagen forelagt Naturstyrelsen?
2. Er sagen forelagt Kirkeministeriet?

1. Nej
2. Ja de skal give tilladelse 

Ingen ændringer.
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